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registrační číslo: 37030196

ZIMA  2018

obce   POPŮVKY

Vážení spoluobčané,

přivítali jsme nový rok 2019, na úvod bych chtěla Vám 
všem za celé zastupitelstvo a Obecní úřad Popůvky 
popřát hodně zdraví, osobních i pracovních úspěchů, 
vzájemné tolerance a porozumění po celý rok 2019. 
V nadcházejícím roce plánujeme několik investičních 
akcí a s tím je spojeno spousta jednání s projektan-
ty , pracovní schůzky zastupitelů, mimořádná jednáni 

zastupitelstva obce, abychom vše připravili a schvá-
lili zodpovědně a s výhledem na několik let dopředu.  
O jaké investice se jedná je patrné ze zápisu zastupitel-
stva, který je zpravodaji  uveřejněn.  
O průběhu jednotlivých jednáních, studiích a navrže-
ných projektech budeme veřejnost informovat a rádi 
tyto projekty představíme.Miluše Červená

starostka obce



2

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE

obce činí 2.000,- Kč za měsíc s tím, že odměny budou 
upraveny dle práce členů komisi.  

Zrušení výběrového řízení na akci – Terénní úpravy 
a parkoviště u hřiště
Vzhledem k tomu, že v zadávacím řízení byly zadány 
terénní úpravy a parkoviště u hřiště a bylo zjištěno, že 
na parkoviště by bylo třeba závazné stanovisko, které 
vystavuje MěÚ Šlapanice, odbor územního plánování, 
bylo na zastupitelstvu řešeno, jak budeme postupo-
vat dál. Tento odbor vyřizuje žádosti z dubna letošního 
roku, čímž dochází ke značnému zpoždění v případě 
těchto staveb. Naše žádost by byla vyřízena až někdy 
v půlce příštího roku, proto je třeba toto výběrové řízení 
nyní zrušit a vypsat nové.    

Zadání výběrového řízení na akci -   Terénní úpravy 
a zpevněné plochy u fotbalového hřiště
Předsedající podala návrh na vypsání výběrového řízení 
na akci Terénní úpravy a zpevněné plochy u fotbalového 
hřiště s tím, že projektová dokumentace zůstane stejná.  
Termín pro podání nabídek do 31. 1. 2019 a jako jediné 
kritérium bude cena. 

Zrušení záměru na prodej pozemků par. č. 1623/4 
v k. ú. Popůvky 
Předsedající navrhla zrušit záměr na prodej pozemků 
par. č. 1623/4 v k. ú. Popůvky na ulici Veselská s tím, 
že při stavbách je nutné dodržet ochranné pásmo vod-
ního toku. Lesy ČR nedovolí v ochranném pásmu žád-
né nové stavby. Pokud bude v ochranném pásmu něco 
postaveno, Lesy ČR nařídí tyto stavby odstranit.  

Zadání projektové dokumentace na investiční akci 
– výstavba nové části místní komunikace – Náves
Předsedající přednesla návrh na schválení projektové 
dokumentace na investiční akci – výstavba nové části 
místní komunikace Náves.  Před domy je navezen štěrk, 
který se zašlape a občané chodí v blátě. Obec osloví 5 
firem na vypracování projektové dokumentace.  

Zadání projektových dokumentací pěší lávky přes 
Augšperský a Troubský potok
Předsedající podala návrh na schválení zadání projekto-
vých dokumentací pěší lávky přes Augšperský a Troub-
ský potok. Lávky pro pěší chybí. 

Zmocnění rady obce provádět rozpočtová opatře-
ní s omezením
Předsedající přednesla návrh, aby rada obce byla za-
stupitelstvem zmocněna k provádění rozpočtových 
opatření s omezením. Omezení je hranice 250 000 Kč 
jednotlivých závazných rozpočtových ukazatelů, což je 
v případě daňových příjmů a dotací-položka; v případě 
nedaňových a kapitálových příjmů – paragraf; v případě 
neinvestičních a investičních výdajů – paragraf a v pří-
padě financování – položky. Omezení se netýká celko-
vého součtu rozpočtového opatření. 

Navýšení odměn – nařízení vlády č.318/2007 Sb. o výši odměn 
členům zastupitelstev územních samosprávních celků
Člen rady obce: 6 566,- Kč 
Předseda komise nebo výboru: 3 283,- Kč 
Člen výboru nebo komise: 2 736,- Kč
Čelen zastupitelstva obce: 1 641,- Kč 
Místostarosta:  29 546,- Kč
Odměny budou navýšeny od 1. 1. 2019.  

Odměny členům komisí, kteří nejsou členy zastupitelstva 
obce
Rada obce zřídila kulturní komisi a komisi stavební a rozvoje obce. 
Členové komisí jsou: 
Kulturní komise: Ing. Helena Szekeres – předseda, Bohumila La-
xová, Dominika Staňková, Markéta Klímová, Mgr. Ondřej Švrček – 
členové 
Komise stavební a územního rozvoje: Mgr. Arnošt Bár- předseda, 
Ing. Tomáš Opravil Ph.D., Ing. Petra Helánová, Oldřich Siwek, Mar-
tin Fater – členové 
Měsíční odměna členům komisí, kteří nejsou členové zastupitelstva 

ZO SCHVÁLILO: 
• navýšení odměn – nařízení vlády č.318/2007 Sb. o výši 

odměn členům zastupitelstev územních samosprávních 
celků

• odměny členům komisí, kteří nejsou členy zastupitelstva 
obce

• zrušení výběrového řízení na akci – Terénní úpravy a par-
koviště u hřiště

• zadání výběrového řízení na akci -   Terénní úpravy a zpev-
něné plochy u fotbalového hřiště

• zrušení záměru na prodej pozemků par. č. 1623/4 v k. ú. 
Popůvky 

• zadání projektové dokumentace na investiční akci – vý-
stavba nové části místní komunikace – Náves

• zadání projektových dokumentací pěší lávky přes Augš-
perský a Troubský potok

• zmocnění rady obce provádět rozpočtová opatření s ome-
zením

• návrh rozpočtu obce na rok 2019
• návrh střednědobého výhledu na roky 2020-2021
• navýšení příspěvku na provoz v roce 2018 pro naši ZŠ, pří-

spěvkovou organizaci o 200 000,- Kč.  
• 
ZO NESCHVÁLILO:
• osvobození od poplatku za svoz komunálního odpadu pro 

všechny občany obce
ZO VZALO NA VĚDOMÍ:
• inventury - instruktáž členů jednotlivých inventarizačních 

komisí – seznámení zastupitelů, kteří se podílí na inven-
tarizaci majetku a závazků obce, s vnitřním předpisem o 
provedení inventarizace po rok 2018 (směrnice č.9/2011)

ZO ODLOŽILO: 
• výběr zhotovitele na akci – víceúčelové hřiště v obci Po-

půvky
• smlouvu o dílo na akci -  víceúčelové hřiště v obci Popůvky 

Ve dnech 12.12.2018 se konal veřejné zasedání zastupitelstva obce
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Návrh rozpočtu obce na rok 2019
Návrh rozpočtu obce na rok 2019 byl řádně a v souladu se 
zákonem č. 250/2000 Sb., zveřejněn nejméně 15 dnů přede 
dnem projednání zastupitelstvem obce. Zveřejněn byl 26.11 
2018. Projednán a schvalován je 12.12.2018. Na obecní úřad 
nebyly doručeny žádné připomínky z řad veřejnosti k Návrhu 
rozpočtu obce pro rok 2019. Přímo na zasedání zastupitel-
stva vystoupili s návrhem změny rozpočtu obce pro rok 2019 
zástupci TJ Sokol Popůvky, z.s., kteří si podali tímto žádost o 
navýšení příspěvku na provoz neziskové organizace, a to na 
částku 2 500 000 Kč. 2 400 mil. Kč by byl na provoz a 100 
tis. Kč jako investice na pořízení fotbalových branek. Nyní je 
v návrhu rozpočtu zapracována částka 1 900 mil. Kč na pro-
voz Sokola. 
Návrh rozpočtu je schodkový, schodek je kryt přebytkem 
z roku 2018 (pol.8115).
Příjmy = 32 036 200 Kč
Financování (zapojení přebytku z roku 2018) = 7 884 100 Kč
Příjmy celkem = 39 920 300 Kč
Výdaje = 38 333 000 Kč
Financování (splátky jistiny dl. úvěru, pol. 8124) = 1 587 300 Kč
Výdaje celkem = 39 920 300 Kč

Návrh střednědobého výhledu na roky 2020-2021
Střednědobý výhled obce máme vypracovaný na roky 2019 
a 2020. Proto byla provedena jeho aktualizace a v souladu 
s rozpočtovými pravidly byl Návrh střednědobého výhledu 
obce vypracován na následující dva roky, tedy na období 
2020 a 2021. Návrh střednědobého výhledu byl vyvěšen 15 
dnů přede dnem jeho projednání zastupitelstvem obce, dne 
26.11.2018. Střednědobý výhled tvoří přílohu tohoto zápisu 
včetně komentáře k jednotlivým rokům a plánovaným před-
pokládaným příjmům, výdajům i financování v jednotlivých 
letech. Střednědobý výhled je pro oba roky zpracován jako 
schodkový. 

rozpočet
schodkový

Navýšení příspěvku do ZŠ  
Rada obce na svém zasedání dne 7.11.2018 schválila roz-
počtové opatření č. 8/2018, kterým zapojila do rozpočtu na § 
3117 (pol. 5331) – základní škola částku 200 000 Kč. Jedná 
se o navýšení provozního příspěvku na rok 2018.

Návrh na osvobození od poplatku za svoz odpadů 
Předsedající přednesla návrh Ing. Martiny Konečné, která po-
dala návrh za stranu Alternativa pro Popůvky, na osvobození 
všech občanů od poplatku za svoz odpadů. 
Ing. Martina Konečná k tomu uvedla, že to navrhuje proto, aby 
to byla kompenzace všem občanům obce nejen sportovcům.  
Předsedající k tomu uvedla, že se bude od příštího roku zdra-
žovat poplatek za uložení tuny odpadu i poplatek za spalování 
odpadů.  

Inventury - instruktáž členů jednotlivých inventarizač-
ních komisí – seznámení zastupitelů, kteří se podílí na 
inventarizaci majetku a závazků obce, s vnitřním před-
pisem o provedení inventarizace po rok 2018 (směrnice 
č.9/2011)
Rada obce schválila v listopadu 2018 Plán inventur na rok 
2018. Inventarizace majetku, pohledávek a závazků obce Po-

půvky proběhne ve dnech od 17.12.2018 do 10.1.2019 s tím, 
že v přípravné fázi v době od 5.12.2018 do 10.1.2019 připraví 
odpovědné osoby dle Přílohy č. 2 k Plánu inventur podkla-
dy pro správné provedení inventarizace na všech úsecích. 
Rada obce jmenuje jednotlivé členy inventarizačních komisí 
(dále jen IK) a členy hlavní inventarizační komise (dále jen HIK). 
Jmenování komisí je součástí Plánu inventur. Jednotlivé in-
ventarizační komise zahájí svou činnost 17.12.2018 a ukončí 
ji 10.1.2019. Inventarizace proběhne fyzicky a dokladově a 
týká se všeho majetku, pohledávek a závazků obce ve stavu 
vykázanému v účetnictví obce k rozvahovému dni (k 31. 12. 
2018) s tím, že obec Popůvky si pro inventarizaci fyzickou 
nestanovila žádný jiný rozhodný den. Dokladová inventariza-
ce závazků a pohledávek obce bude k rozvahovému dni, tj. 
k 31.12.2018. Dokladová inventarizace bude zahájena dne 
4.2.2019 a její ukončení je stanoveno na den 15.2.2019. Při 
převzetí podkladů k provedení inventarizace na svém úseku 
budou členové jednotlivých inventarizačních komisí seznáme-
ni s postupem provedení inventury (fyzicky, dokladově nebo 
obojí) a při provádění inventarizace jim na požádání budou 
předloženy všechny informace potřebné k provedení inventu-
ry. Seznámení se s celým postupem potvrdí svým podpisem 
na Příloze č. 2 Podpisové vzory odpovědných a oprávněných 
osob, který je přílohou k Plánu inventur na rok 2018. Z pro-
vedené inventarizace vyhotoví každá inventarizační komise 
Inventurní soupisy, na kterých uvede skutečný stav, účetní 
stav a rozdíl (inventarizační rozdíl-manko nebo přebytek). In-
ventarizační rozdíl se musí proúčtovat do závěrky prosince (k 
31. 12. 2018). Hlavní inventarizační komise (HIK) po dokon-
čení jednotlivých inventur a po předání inventurních soupisů 
vyhotoví Inventarizační zprávu, ve které shrne všechny pod-
statné skutečnosti o všech provedených inventurách, včetně 
seznamu všech inventurních soupisů, dodatečných inventur-
ních soupisů a informace o všech inventarizačních a zúčto-
vatelných inventarizačních rozdílech. Zpráva bude opatřena 
komentářem a podepsána všemi členy komise. S výsledkem 
bude seznámena rada obce, která rozhodne o případných 
podnětech na vyřazení nepotřebného majetku a pohledávek. 
O případném vyřazení nemovitého majetku rozhodne zastupi-
telstvo na svém nejbližším zasedání v roce 2019. Zastupitel-
stvu bude rovněž předložena celá Inventarizační zpráva HIK 
na jeho nejbližším zasedání v roce 2019 po dokončení závěrky 
obce za rok 2018.
Instruktáž členů jednotlivých inventarizačních komisí:
- seznámení všech zastupitelů s Plánem inventur v roce 2018
-  jmenování členů IK na jednotlivých úsecích 
-  jmenování členů HIK
-  průběh inventarizace  

Schválení výběru zhotovitele na akci – víceúčelové hřiš-
tě v obci Popůvky
Místostarosta informoval o možnosti předělání projektu a dát 
na umělý povrch ledovou plochu. Jednali jsme se zástupcem 
firmy, která vybudovala několik ledových ploch v okolí.  Mís-
tostarosta navrhuje zrušit výběrové řízení a doprojektovat le-
dovou plochu. Zástupce nám doporučoval zabudovanou plo-
chu. 
Jedná se o částku asi 8-9 mil. korun
Měsíční provoz by stál cca 70.000,- Kč. 
Zjistíme, zda by  bylo  možné získat dotaci v maximální výši 
70% nákladů. 
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DOČASNÉ ODSTRANĚNÍ HERNÍCH PRVKŮ Z DĚTSKÉHO HŘIŠTĚ
Obec Popůvky připravuje výstavbu multifunkčního hřiště s ledovou plochou, které bude vybudováno v místě, kde bylo dět-
ské hřiště.  Herní prvky byly demontovány odbornou firmou a po dokončení výstavby multifunkčního hřiště budou vráceny 
zpět, jen na jiné místo. Děti tedy o dětské hřiště určitě nepřijdou.  Do 28. 2. 2019 bylo zadáno výběrové řízení na projek-
tanta, po jeho výběru bude vypracován projekt včetně stavebního povolení. Pokud vše bude probíhat bez komplikací, chtěli 
bychom výstavbu zvládnou do konce prázdnin. 

POPŮVKY AKTIVNĚ

OPRAVA PAMĚTNÍ DESKY NA BUDOVĚ BÝVALÉ HA-
SIČSKÉ ZBROJNICE
Obec v lońském roce mimo jiné poskytla dotaci 50.000,- Kč 
skautskému oddílu Popůvky na nákup kontejnerů pro letní 
tábor na Oslavce. Kontejnery posloužily pro uskladnění zaří-
zení a materiálu potřebných pro provoz letního tábora a děti 
z Popůvek si užily  tábor plný dobrodružství a zážitků. Jako 
poděkování nám organizátoři poslali alespoň pár fotek. 

BALETKY ZÍSKALY BRONZ NA SVĚTOVÉ 
BALETNÍ SOUTĚŽI
Další poděkování obci přišlo od baletního kroužku, kte-
rému obec také schválila dotaci a to ve výši 10.000,- Kč. 
Vedení Filiánku nám poslalo děkovný dopis s fotkou 
děvčat z Popůvek, které reprezentovaly naši obec na 
soutěži. Ještě jednou jim tímto gratulujeme, ale   první 
gratulaci jsme mohli děvčatům předat, když přišli s kyt-
kou poděkovat za finanční podporu přímo osobně na 
obec. Bylo to velmi milé setkání.

Baletky - Natálie Čermáková a Eva Hřebíčková, se letos opět 
zúčastnily finále světové baletní soutěže Dance World Cup – 
DWC tentokrát ve španělském Sitges – Barcelona a v konku-
renci 47 zemí světa vybojovaly bronzovou medaili! 
Kromě třetího místa za choreografii Maďarská polka, získala 
děvčata ještě dvě sedmá místa ve skupinových choreografiích 
s názvem Orient a Čínský tanec. 
Úspěšnou baletní sezonu završily Natálka s Evičkou medailo-
vým umístěním na mezinárodní baletní soutěži „Nádej baletu“ 
na Slovensku. Z této soutěže si odnesly zlato za Čínský tanec 
a stříbro za choreografii Maďarská polka. Baletní škola Filiá-
nek, kterou naše baletky reprezentují, děkuje obci Popůvky za 
finanční podporu na DWC.

Děkujeme 
obci Popůvky 

za podporu 
na DWC  

baletky BRNO



5

KULTURNÍ AKCE – OHLÉDNUTÍ 

KULTURNÍ AKCE – POZVÁNKA 

ROZSVĚCENÍ VÁNOČNÍHO STROMEČKU
První sobotní odpoledne, první sněhová nadílka 
a rozsvěcení symbolického vánočního stromeč-
ku na podiu na hřišti.  To byl začátek adventu 
v Popůvkách. Děti z Mateřské  a Základní školy 
v Popůvkách si připravily krásné vystoupení. Pro  
návštěvníky byl připravený malý vánoční jarmark 
se spoustou dárečků a výrobků s vánoční tema-
tikou. Obecní úřad se postaral o občerstvení a 
vánoční náladu  při poslechu koled. 
Všem, kteří pomáhali při organizaci patří velké 
poděkování. 

ZÁJEZD DO ROŽNOVA POD RADHOŠTĚM 
V sobotu 15. prosince Obecní úřad Popůvky po-
řádal již druhým rokem zájezd vánoční jarmark 
do Rožnova pod Radhoštěm.  Ze zasněžených 
Popůvek jsme přijeli do zasněženého Rožnova 
pod Radhoštěm. Krásná zimní krajina v Dřevě-
ném městečku i ve Valašské dědině podtrhla 
vánoční atmosféru celého jarmarku. Bylo tam 
krásně. 

NOVOROČNÍ OHŇOSTROJ 
Přivítání nového roku 2019 proběhlo tentokrát 
za dešťových přeháněk, ale bez mlhy. Jsme rádi, 
že ani nepříznivé počasí neodradilo občany, aby 
přišli společně přivítat Nový rok s krásným oh-
ňostrojem, čočkovou polévkou a svařáčkem. 
Těší se nás, že na tyto akce chodí čím dál více 
občanů. 

OBECNÍ PLES
Obec Popůvky pořádá již tradiční Obecní ples, 
který se bude konat v sobotu 26. ledna 2019 
v areálu Střední školy v Bosonohách. Hrát k tan-
ci bude skupina Velvet. Všichni jste srdečně zvá-
ni. 

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ KARNEVAL
Děti, připravte si kostýmy a masky na Dětský 
maškarní karneval, který se bude konat 2. února 
2019 v penzionu Jaroš. 

MASOPUSTNÍ PRŮVOD
V sobotu 2. března 2019 se bude konat maso-
pustní průvod obcí za doprovodu harmonikáře. 
Začátek ve 14,00 hod na hřišti, nové masky jsou 
vítány. 
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Obecní úřad Popůvky pořádá

ZÁJEZD 
DO SLOVENSKÝCH 
TERMÁLNÍCH LÁZNÍ
Na přelomu zimy a jara bychom pro Vás rádi připravili 
jednodenní zájezd do léčivých termálů 
V E Ľ K Ý  M E D E R  n a  S l o v e n s k u 

Termální pramen ve zdejších lázních má specifické 
geotermální složení, na základě kterého má blahodárné 
a léčebné účinky. Napomáhá léčit problémy s pohybovým ústrojím, páteří, 
také kloubní onemocnění, svalové únavy a celkově přispívá k regeneraci 
organismu. 
Areál nabízí 6 vnitřních bazénů s teplotami vody 30 – 37°C. (Perličkové 
koupele, dětský bazén se skluzavkou, polokrytý sedací bazén, rekreační 
bazén s hydromasážemi a vodopády, rodinný a zábavný bazén s „Vodní věží“ 
s klesajícím dnem). Novinkou je Wellness centrum se saunovým světem

Základní informace o zájezdu
Termín: sobota 23.3.2019 
(předpokládaný odjezd v časných ranních hodinách)
Doprava: autobusem, vzdálenost z Popůvek 220 km 
Cena: 200 Kč (příspěvek na dopravu), vstupné do lázní a občerstvení 
si hradí každý individuálně. Podrobné informace o lázních naleznete 
na stránkách www.velkymeder.cz.
Zájezd je vhodný pro celé rodiny a pro všechny věkové kategorie. 

ŽIVOTNÍ JUBILEA

MYSLÍME NA NAŠE JUBILANTY

Jíž mnoho let je v naší obci zvykem připomínat si kulatá životní výročí 70 
let a 75 let. Od věku 75 let jsme pak oslavenci blahopřáli každé naroze-
niny.  Návštěvou zástupce obce s drobným dárkem jsme vyjadřovali při-
rozenou pozornost vůči našim nejstarším občanům. V roce 2019 máme 
v naší obci více jak 80 obyvatel, kteří oslaví kulaté sedmdesáté a pětase-
dmdesáté výročí či ještě požehnanější narozeniny. 

Letos bychom chtěli vytvořit našim oslavencům větší prostor pro krásná 
setkání.  Místo gratulací, které jsme řešili formou návštěv, budeme pořá-
dat malé společenské akce s názvem Jubilejní narozeniny seniorů, které 
se uskuteční dvakrát do roka. Těšíme se, že pro naše vážené obyvatele 
připravíme krásný program, občerstvení i dárky a že důstojně a hlavně 
společně oslavíme jejich narozeniny. 
První Jubilejní narozeniny seniorů se uskuteční na přelomu jara a léta to-
hoto roku. Termín bude upřesněn v průběhu února 2019. 

V následujících týdnech budou členové Kulturní komise navštěvovat jednotlivé seniory s formulářem, který vyžaduje 
legislativa GDPR a který nám umožní takovou akci zorganizovat. Prosíme Vás tímto o trpělivost a o vstřícnost. Děku-
jeme. 

Těšíme se na setkání, moudrost a povznesenou náladu. Krásný rok 2019.

AKCE – VÝLETY

V případě malého zájmu si vyhrazujeme možnost zájezd odvolat. 
Děkujeme za pochopení.

Předběžné přihlášky přijímáme 
na telefonu Obecního úřadu 
547 228 051 nebo na emailu 
administrativa@popuvky.cz 
Rezervujte do pátku 8. 3. 2019 !
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POPŮVKY – HISTORIE, ZAJÍMAVOSTI

Historie obce v otázkách a odpovědích – pokračování 
z podzimního zpravodaje

31. S katastry kterých obcí sousedíme? Troubsko, Střelice, Omice, osada Kývalka, Ostrovačice, Žebětín, Bo-
sonohy

32. Byly u nás vinice ? Ano, 25 hektarů, zničil je révokaz kolem roku 1865
33. V které části obce se nacházel tzv. „Kaňon“? Na západní straně Lísku, bývalý lom na kámen
34. Kde se v obci těžil písek? Na východním okraji Lísku
35. Kdo doplatil na náledí na kopci Šíp? 1947 zahynul poslední opat rajhradského kláštera P. Alois Kotyza; 

1948 sjelo v únoru auto ministra zahraničních věcí Jana Masaryka bez 
zranění

36. Byla v obci také cihelna? Ve 20. letech 20. století v nynější Lesní ulici ji vlastnil Rudolf Chmel
37. Kdo se dožil z obce 100 let? Roku 2011 paní Františka Beránková – 100 let a 103 dnů z čp. 132   
38. Roste v obci nějaký chráněný strom? Olše čp. 17
39. Který strom má největší obvod? Vrba u hřiště , obvod kolem 470 cm
40. Jak dlouho se skrýval před gestapem Josef Pospíšil ? 26 měsíců  1943 – 1945
41. Byl někdo z obce v legiích – zahraničních Jednot-

kách ?
Za 1. světové války byli v ruských legiích – František Soukop čp. 21 a 
Jan Pospíšil čp. 16; V italských legiích – Vilém Vyskočil čp. 20

42. Jaké jsou názvy ulic v obci ? Náves, Kopaniny, Lesní, Školní, Nová, Vintrovna, Chaloupky, Vesel-
ská, Rosická, Pod Vinohrady, Horní, Pod Šípem , Střední, Dolní a Nad 
Rybníkem

43. Kde stávala ves Kominice ? Severně od Horního rybníka, vypálena r. 1456 uherským vojskem
44. Který drobný šlechtic od nás získal největší maje-

tek?
Hynek z Popůvek a na Pozořicích vlastnil: polovinu Popůvek, tvrz 
v Pozořicích s poddanými, neobývaný hrad Holštejn u Macochy a 
vesnice Holštejn, Ostrov u Macochy Lipovec, Slavíkovice, pod brněn-
skými hrdbami, ves Nové Sady a Křídlovice

45. Nejcennější archeologický nález na katastru obce? Hliněná plastika ženy z doby 4000 let př.n.l. – Popůvská venuše nale-
zena v místě , kde nyní sídlí firma Budvar

46. Co jsou tzv. dlouhé domy z dávných dob? V katastru naší obce nález 12 domů z období st. Neolitu, obydlí 30 x 
7 m pro celý rod

47. Kdo byl posledním majitelem troubského panství? Od roku 1929 Hochberkové /Bedřich, umírá r. 1940, Bedřich mladší 
emigruje, matka a syn zahynuli v koncentračním táboře. V roce 1945 
se Bedřich ml. vrací a mění si jméno na Horský, majetek mu zpět nebyl 
vydán. Má dva syny Martina a Jana, kterým byl majetek vydán v roce 
1992, částečně jej rozprodávají/

48. Kdy byla v obci poslední povodeň? 3. srpna 2014 kolem 15 hod 
49. Kdy byl potok na Návsi bez vody? Od 19. července 2018 
50. Kdy se postavila místní škola? 1908 – stavba školy, 7. 5. vydáno stavební povolení , 12. 9. stavba 

dokončena, 20. 9. vysvěcena a 22. 9. zahájeno vyučování 48 žáků ( 
část se učila na Vintrovně)

51. Největší počet žáků školy ? 1919 zapsáno 116 žáků, učí se od 1. roč. po vycházející, jedna třída 
je stále v uzavřeném hostinci

52. Od kdy je ve škole malá tělocvična? Od roku 1964 z bývalého bytu ředitele
53. Jaké jsou názvy jednotlivých chatových oblastí 

v k.ú. Popůvky?
Spodky, Na Frejdách, Horky, Kejvaly, Lozary, Za Horním rybníkem, Za 
Lískem, Ve zmolách

54. Kde je Brázdův kříž ? V lesích na rozhraní katastru obce a Žebětína. Pytláci tam v r. 1892 
zabili hajného, pachatelé nebyli zjištěni 

55. Kde je část obce Štěpnice ? Mezi potokem a cestou na Kopaninách
56. Znáte dvě ženy z rodu Seckenberků? Anna Cecílie a Marie Cecílie – byly zbožné a pečovaly o panství, zalo-

žily nadaci pro studenty, stavěly kaple, kostel a radnice
57. Proč název Hagsperský nebo Augšperský potok? Podle majitelů troubského panství Hausperků
58. Kdo byl Rudolf Kostelecký ? Majitel klempířství na čp. 7 , 1921 – 1946 náčelník  hasičů, od r. 1946 

v čele TJ Sokol     
59. Největší úspěch fotbalistů TJ Sokol Popůvky ? 2003 – 3. místo v krajské 1.B třídě v jarním kole
60. Největší úspěch fotbalového dorostu ? 2005 – 1. místo v podzimním kole okresního př. 
61. Největší úspěch v hokeji? 1977 – 5. místo v kr. přeboru II. tř.
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FINANCE

Zpráva o činnosti FV obce Popůvky v období od 3.5. 2018 do 31.7. 2018

    Po volbách do ZO byl zvolen zastupitelstvem obce nový finanční výbor ve složení: předsedkyně Zdeňka Debefová, členky paní 
Ing. Kateřina Sedláková a paní Ing. Martina Konečná. FV se bude i nadále zabývat především kontrolou plnění rozpočtu obce a 
návrhy rozpočtových opatření. Dále budeme ve spolupráci se zaměstnanci obecního úřadu provádět kontrolu hospodaření našich 
školských příspěvkových organizací a provádět vyúčtování a kontrolu poskytnutých dotací z rozpočtu obce třetím osobám.  V době od 
31.10.2018 (ustavující zasedání nového zastupitelstva) do 12.12.2018 se FV tedy zabýval především kontrolou plnění rozpočtu obce.  
S plněním rozpočtu souvisí i rozpočtová opatření, která zajišťují to, že obec svým čerpáním v jednotlivých §§ nepřekročí stanovených 
100 % výdajů. V této době rada a zastupitelstvo obce schválili a provedli rozpočtové opatření č. 8 a 9/2018, kterými se upravilo 
celkové čerpání rozpočtu v    paragrafech dopravní obslužnosti a odpadovém hospodářství. Celkové příjmy a výdaje upraveného 
rozpočtu se po těchto úpravách rozpočtu nenavýšily. Upravený rozpočet je ve výši 38 061 700 Kč v příjmech i výdajích.
FV v této době také provedl kontrolu hospodaření vlastních školských příspěvkových organizací, ZŠ a MŠ Popůvky za období 3/2018 
až 9/2018. Z kontroly byl vyhotoven Zápis a Protokol. Obě naše přísp. organizace hospodaří v souladu s rozpočtovým plánem, 
kontrolou nebyly zjištěny žádné nedostatky a nebylo zjištěno žádné porušení rozpočtové kázně. FV také připravil ve spolupráci s radou 
obce a celým obecním úřadem Návrh rozpočtu obce na rok 2019, dále Návrh střednědobého výhledu obce na roky 2020-2021. Tyto 
dokumenty se schválily na zastupitelstvu dne 12.12.2018.

FV vám předkládá přehled plnění rozpočtu obce k 30.11.2018. 
Plnění rozpočtu za období 11/2018

Příjmy po konsolidaci jsou celkově naplněny na 122,10 % schváleného rozpočtu a na 117,40 % upraveného rozpočtu.  
Celkové výdaje po konsolidaci jsou čerpány do výše 45,10 % schváleného rozpočtu a na 42,70 % upraveného rozpočtu.
Zůstatek na běžném účtu byl k 30.11.2018 ve výši 32 490 632,76 Kč.

REKAPITULACE PŘÍJMŮ, VÝDAJŮ, FINANCOVÁNÍ A JEJICH KONSOLIDACE

Název Číslo řádku Schválený 
rozpočet

Rozpočet po 
změnách

Výsledek od 
počátku roku % RS % RU

TŘÍDA 1 - DAŇOVÉ PŘÍJMY 4010 23 892 800,00 24 605 200,00 29 189 398,30 122,17 118,63

TŘÍDA 2 - NEDAŇOVÉ PŘÍJMY 4020 393 400,00 488 300,00 380 701,88 96,77 77,96

TŘÍDA 3 - KAPITÁLOVÉ PŘÍJMY 4030 120 000,00 119 990,00 99,99

TŘÍDA 4 - PŘIJATÉ TRANSFERY 4040 304 600,00 360 900,00 335 417,00 110,12 92,94

PŘÍJMY CELKEM 4050 24 590 800,00 25 574 400,00 30 025 507,18 122,10 117,40

KONSOLIDACE PŘÍJMŮ 4060

REKAPITULACE PŘÍJMŮ, VÝDAJŮ, FINANCOVÁNÍ A JEJICH KONSOLIDACE

Název Číslo řádku Schválený 
rozpočet

Rozpočet po 
změnách

Výsledek od 
počátku roku % RS % RU

PŘÍJMY CELKEM PO KONSOLIDACI 4200 24 590 800,00 25 574 400,00 30 025 507,18 122,10 117,40

TŘÍDA 5 - BĚŽNÉ VÝDAJE 4210 16 283 500,00 19 203 700,00 14 466 209,76 88,84 75,33

TŘÍDA 6 - KAPITÁLOVÉ VÝDAJE 4220 18 250 000,00 17 270 700,00 1 109 011,00 6,08 6,42

VÝDAJE CELKEM 4240 34 533 500,00 36 474 400,00 15 575 220,76 45,10 42,70

KONSOLIDACE VÝDAJŮ 4250

REKAPITULACE PŘÍJMŮ, VÝDAJŮ, FINANCOVÁNÍ A JEJICH KONSOLIDACE

Název Číslo řádku Schválený 
rozpočet

Rozpočet po 
změnách

Výsledek od 
počátku roku % RS % RU

VÝDAJE CELKEM PO KONSOLIDACI 4430 34 533 500,00 36 474 400,00 15 575 220,76 45,10 42,70

SALDO PŘÍJMŮ A VÝDAJŮ PO 
KONSOLIDACI 4440 9 942 700,00- 10 900 000,00- 14 450 286,42 145,34- 132,57-

TŘÍDA 8 - FINANCOVÁNÍ 4450 9 942 700,00 10 900 000,00 14 450 286,42- 145,34- 132,57-

FINANCOVÁNÍ CELKEM PO 
KONSOLIDACI 4470 9 942 700,00 10 900 000,00 14 450 286,42- 145,34- 132,57-
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Dále Vám předkládáme schválená rozpočtová opatření v době do 12.12.2018:

Rozpočtové opatření č. 8/2018

Rada obce schválila dne: 7.11.2018
Usnesením č. 5

Příjmy - daňové + nedaňové + kapitálové + dotace  25 574 400,00 Kč
Změna                 0,00 Kč

Financování (pol. 8115 - přebytek hospodaření z min. let 12 487 300,00 Kč
Změna                 0,00 Kč
                 
Příjmy celkem 38 061 700,00 Kč
******************************************************************************************

Výdaje - běžné + kapitálové  ... 36 474 400,00 Kč
Změna ... 0,00 Kč
    
Financování –pol. 8124-splátka úvěru ... 1 587 300,00 Kč
Změna ... 0,00 Kč

Výdaje celkem ... 38 061 700,00 Kč
******************************************************************************************
Rozpočet je po provedení rozp. opatření č. 8/2018 nadále schodkový (schodkový/ příjmy + financování = výdaje + financování). 

Důvodová zpráva k rozpočtovému opatření č. 8/2018
V souladu s ustanovením § 16 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů dojde k rozpočtovému opatření 
v případě změn rozpočtových prostředků na závazných ukazatelích rozpočtu (např. změna objemu nebo přesuny mezi ukazateli). 

FINANCE

závazný rozpočtový ukazatel Popis závazného rozpočtového ukazatele úprava +/- Výdaje

Stav upr. 
rozpočtu před 
rozpočtovou 

změnou

Stav upr. 
rozpočtu po 
provedené 

změně

§ položka Výdaje

1032  
obecní les - pol.5139-materiál lišta na pilu 
(navýšení) 800 800 25 000 25 800

2223  
bezpečnost silničního provozu-křižovatka 
Vintrovna-snížení pol.6121 (stavba) -138 300 -138 300 2 905 000 2 766 700

3111  
MŠ-pol.6121-projekt na zastřešení vstupu 
do MŠ-stavba 18 100 18 100 1 096 700 1 114 800

3117  ZŠ-navýšení příspěvku na provoz 200 000 200 000 1 177 800 1 377 800

3314

 

knihovna-navýšení mzdových prostředků-
dohoda o pr. práci 10 100

13 700 120 000 133 700odvod z mezd-soc. pojištění zaměstnanec 2 600

odvod z mezd-zdr. pojištění zaměstnanec 1 000

3341

 

místní rozhlas-navýšení pol.6122-nová 
rozhlasová digitální ústředna 97 500

-2 500 400 300 397 800
snížení pol.6129-chyba při zaúčtování dig. 
ústředny -100 000

3412
 

sportovní zařízení-kabiny-osvětlení kolem 
kabin-snížení pol.6121 -250 000 -241 300 13 036 400 12 795 100
navýšení pol.5137-drobný majetek 8 700

4359

 

senioři-dovoz obědů- navýšení pol.5011-
mzdy 20 000

29 000 307 200 336 200odvody-soc. poj. pol.5031 4 400

odvody-zdr. poj. pol.5032 1 600

náhrady v nemoci-pol.5424 3 000

6112
 

odměna člena zastupitelstva-ukončení 
místostarosty ve funkci-pol.5023 114 500

120 500 2 000 500 2 121 000
pol.5162-telefony 6 000

6118  
oprava-volby do ZO-pol. 5131-potraviny -900

0 26 300 26 300
pol.5175-pohoštění 900

kontrolní součet 0 0
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FINANCE

Tímto rozpočtovým opatřením nebyly navýšeny celkové příjmy upraveného rozpočtu a výdaje (nenastala změna objemu celkových 
narozpočtovaných prostředků v upraveném rozpočtu). Rozpočtovým opatřením č. 8/2018 jsme provedli úpravu poze ve výdajích, a to 
jednak přesunem položek uvnitř §§ nebo přesunem mezi jednotlivými §§. Výsledkem tohoto rozp. opatření je navýšení příjmů 0,00 Kč.  
Navýšili jsme především § 3117- základní školu, kde se navýšil provozní příspěvek o 200 tis. Kč, dále jsme navýšili § 6112 o odchodné 
místostarosty, které souvisí s ukončením jeho funkce jako místostarosty v novém volebním období. V ostatních §§ se jednalo jen o 
úpravy. Upravené příjmy jsou po tomto rozpočtovém opatření ve výši 38 061 700,00 Kč. 
Upravené výdaje jsou ve stejné výši 38 061 700,00 Kč.

Rozpočtové opatření č. 9/2018

Schválila rada obce dne 12.12.2018
Usnesení č. 6

Příjmy - daňové + nedaňové + kapitálové + dotace ... 25 574 400,00 Kč
Změna ... 0,00 Kč

Financování (pol. 8115 - přebytek hospodaření z min. let ... 12 487 300,00 Kč
Změna ... 0,00 Kč
                 
Příjmy celkem ... 38 061 700,00 Kč
******************************************************************************************
Výdaje - běžné + kapitálové ... 36 474 400,00 Kč
Změna ... 0,00 Kč
    
Financování –pol. 8124-splátka úvěru ... 1 587 300,00 Kč
Změna ... 0,00 Kč

Výdaje celkem ... 38 061 700,00 Kč
******************************************************************************************
Rozpočet je po provedení rozp. opatření č. 9/2018 nadále schodkový (schodkový/ příjmy + financování = výdaje + financování). 

Důvodová zpráva k rozpočtovému opatření č. 9/2018
V souladu s ustanovením § 16 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů dojde k rozpočtovému opatření 
v případě změn rozpočtových prostředků na závazných ukazatelích rozpočtu (např. změna objemu nebo přesuny mezi ukazateli). 
Tímto rozpočtovým opatřením nebyly navýšeny celkové příjmy upraveného rozpočtu a výdaje (nenastala změna objemu celkových 
narozpočtovaných prostředků v upraveném rozpočtu). Rozpočtovým opatřením č. 9/2018 jsme provedli úpravu pouze ve výdajích, a 
to jednak přesunem položek uvnitř §§ nebo přesunem mezi jednotlivými §§. Výsledkem tohoto rozp. opatření je navýšení příjmů 0,00 
Kč.  Úpravy byly provedeny v §§ 2292-dopravní obslužnost a odpadové hospodářství. 
Upravené příjmy jsou po tomto rozpočtovém opatření ve výši 38 061 700,00 Kč. 
Upravené výdaje jsou ve stejné výši 38 061 700,00 Kč.

Zpracovala Zdeňka Debefová za FV dne: 12.12.2018     

závazný rozpočtový ukazatel Popis závazného rozpočtového ukazatele úprava +/- Výdaje

Stav upr. 
rozpočtu před 
rozpočtovou 

změnou

Stav upr. 
rozpočtu po 
provedené 

změně

§ položka Výdaje

2292  
dopravní obslužnost-IDS-snížení pol. 
5171-opravy a údržba -50 000 -50 000 730 000 680 000

3721  
nebezpečné odpady-snížení pol. 
5169-služby -69 000 -69 000 100 000 31 000

3722  
komunální odpady-navýšení pol. 
5169-služby 39 000 39 000 960 000 999 000

3723  
ostatní odpady-navýšení pol. 
5169-služby 80 000 80 000 300 000 380 000

kontrolní součet 0 0
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INFO

PROVOZ AUTOBUSOVÉ LINKY Č. 51 V ROCE 2019

Zastupitelstvo obce 14. ledna 2019 schválilo 
smlouvu na financování autobusové linky č. 51 na 
rok 2019. Počet spojů zatím zůstává stejný jako 
v roce 2018 i když jsme žádali o jejich navýšení ve 
dnech pracovního klidu ( tj. sobota a neděle).
Ředitel společnosti KORDIS JMK, a.s.  nás infor-
moval o předpokládaném vývoji na rok 2019 :
Linka 51 bude provozována i v roce 2019 a je při-
pravováno její posílení tak, aby ve špičkách pra-
covních dnů jezdila v půlhodinových intervalech. 
Toto posílení však nebude hned od začátku roku. 
Souvisí to s aktuálně probíhajícími soutěžemi 
vypsanými JMK na zajištění dopravy na některých 
linkách IDS JMK . Bohužel na základě dotazů 
některých uchazečů  v průběhu výběrového řízení 
musela RJMK rozhodnout po úpravě zadávací 
dokumentace o prodloužení lhůty pro uchazeče. 
Proto v současné době nejsme schopni říct, kdy bude  dopravce vysoutěžen , ani jaká bude nákladová cena. Aktuální 
optimistický předpoklad je duben 2019, ale vzhledem k výše uvedenému je spíše předpoklad, že to může být později. 
Do té doby bude zajišťovat dopravu na lince č. 51 pouze DPMB, a.s. , následně to bude DPMB a vysoutěžený do-
pravce.

Nájemné tis. Kč Nájemné tis. Kč
tis. Kč tis. Kč

Náklady VAS, a.s. tis. Kč Náklady VAS, a.s. tis. Kč

 - provozování a údržba + doprava  - provoz + údržba + doprava + čištění
 - laboratoře  - laboratoře
 - režie  - režie
 - ostatní náklady  - ostatní náklady
 - podzemní vody  - úplaty za vypouštění
 - povrchové vody  - likvidace kalů

 - čištění kanalizace
 - zpracování kalů z ČOV Zbraslav

Předaná voda tis. Kč Předání OV tis. Kč
Náklady celkem tis. Kč Náklady celkem tis. Kč
Výkony Výkony
Nákladová cena Kč/m Nákladová cena Kč/m
Cena vodného bez DPH Kč/m Cena stočného bez DPH Kč/m

Kč Kč
Cena vodného včetně DPH Kč/m Cena stočného včetně DPH Kč/m

Schváleno Správní radou

Schváleno Valnou hromadou
Vít Aldorf v.r., jednatel, předseda Provozu Ivančicko
Ing. Tomáš Hájek v.r., jednatel, předseda Provozu Rosicko

Kalkulace VODNÉ 2019 Kalkulace STOČNÉ 2019

Vít Aldorf v.r., jednatel, předseda Provozu Ivančicko
Ing. Tomáš Hájek v.r., jednatel, předseda Provozu Rosicko



Z I M N Í
Z P R A V O D A J

OÚ POPŮVKY

náklad: 650 ks výtisků

zpravodaj


